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§ 138 KFKS 2020/945 

Motion – Utveckla strategin för ett drogfritt Nacka för 
unga 
Motion den 12 oktober 2020 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det, genom befintliga insatser och projektet ”Tillsammans 
för ett drogfritt Nacka för unga”, redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunens samverkan mellan socialtjänst, skola, polis och 
föräldrar (SSPF) utökas till att även inkludera föreningslivet samt att kommunens 
uppsökande arbete stärks för att kunna stödja föräldrar i arbetet för ett drogfritt Nacka för 
unga.  
 
Motionen har av beretts av fritidsnämnden, utbildningsnämnden, arbets- och 
företagsnämnden samt socialnämnden. 
 
Utifrån utredningen av motionens förslag konstateras att det, genom befintliga insatser och 
projektet ”Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga”, redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Projektet ”Tillsammans för ett 
drogfritt Nacka för unga” har tilldelats medel ur kommunens trygghetsfond, vilket syftar till 
att engagera föreningar och civilsamhället mer i arbetet kring stärkande skyddsfaktorer. 
Skolorna arbetar förebyggande och samarbetar med externa aktörer. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 2022 § 54 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 23 mars 2022 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 22 februari 2022 § 8 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 24 februari 2022 § 8 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 februari 2022 § 9 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 mars 2022 § 15 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V), bifall till motionens förslag.  
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot förslaget från Johanna Kvist, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
"Nackalistan stödjer motionen och tycker att det är viktigt att alla goda krafter kring barn  
och unga som riskerar att hamna i ett missbruk samverkar på ett bra sätt. Förlagen i  
motionen skulle enligt vår bedömning förbättra det arbete som redan idag görs.  
Nackalistan skulle också gärna vilja se en förstärkning av SPFF, en verksamhet som  
fungerar väldigt bra men som har ett stort tryck. Det vore olyckligt om de var tvungna att  
tacka nej till ungdomar." 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser att motionen borde bifallas och att det är ett riktigt steg mot ökad 
narkotikaanvändning bland unga i Nacka. Det är dock bara ett av flera steg som borde tas 
för att svara mot problemets storlek och styrka. Ett steg till är att ge tydligare och mer 
styrande krav på nämndernas arbete och att det följs upp med positivt resultat.  
Det andra är att välja metoder för att minska narkotikabruk som har forskningsstöd för att 
lyckas. Till exempel tar beroendevårds läkare avstånd från att utöka kriminaliseringen av 
droganvändning, de betonar att beroende är en sjukdom som behöver kunna behandlas. 
Att droganvändning är olagligt och stigmatiserat gör det mycket svårare att söka adekvat 
vård för sitt beroendebruk. 
Ett tredje steg är att införa en elevvård som i sin storlek och inriktning motsvarar behoven 
hos eleverna.  
Och sist men inte minst, sluta göra årliga minskningar av budgetarna till skola, kultur och 
fritid genom att inte kompensera för pris och löneökningar. Med mindre budgetar kommer 
någon verksamhet bli mindre och det visar sig i Stockholmenkäten. Det har saknats mycket 
verksamhet med kloka mål för att vända en destruktiv utveckling till dess motsats.” 
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